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                       Obec Hrnčiarske Zalužany 

         Z Á P I S N I C A  2/2023 (4/2022-2026) 
 

 

zo  zasadnutia Obecného  zastupiteľstva  v   Hrnčiarskych  Zalužanoch (ďalej len OZ), 

ktoré sa konalo  dňa  8.6.2023 o 18:00 hodine,  v zasadačke    Obecného   úradu v 

Hrnčiarskych Zalužanoch 

 

Prítomní: 

Ing. Branislav Nociar – starosta obce, 

Martina Cabanová – ekonómka obce, 

Ing.Alena Nociarová - kontrolórka obce. 

 

Poslanci: 

Ing.Andrea Kováčová, 

Marek Potocký, 

Radovan Séleš, 

Pavel Skýpala, 

Miroslav Šatara, 

Ing. Radovan Vargic – prítomný od bodu rokovania č.17/7. 

 

Ospravedlnený:  

Marian Chovanec. 

 

Hostia: 

Július Husár ml. 

 

1.) Otvorenie zasadnutia 

 
Starosta otvoril  zasadnutie OZ privítaním prítomných a informoval ich o rozsahu rokovania.   

 

2.)       Zistenie  spôsobilosti OZ rokovať a uznášať sa 

 
Starosta skonštatoval, že z celkového počtu všetkých poslancov 7 je prítomných 5, čo je  

nadpolovičná väčšina a teda, že obecné zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa. 

Neprítomný: Marian Chovanec – z pracovných dôvodov. 

Ing. Radovan  Vargic je na ceste zo služobnej cesty – príde neskôr. 

                 

3.)   Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 
Za zapisovateľku určujem pracovníčku OcÚ p. Martinu Cabanovú, Za overovateľov: p. 

Radovana Séleša  a   p. Mareka Potockého. 

 

4.)   Schválenie programu  zasadnutia OZ 

 
Starosta oboznámil prítomných s návrhom programu zasadnutia: 
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1.  Otvorenie zasadnutia. 

2.  Zistenie spôsobilosti OZ rokovať a uznášať sa. 
3.  Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

4.  Schválenie programu zasadnutia OZ. 

5.  Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného dňa 10.3.2023. 

6.  Správa o činnosti obecného úradu od posledného zasadnutia OZ. 

7.  Interpelácie poslancov. 

8.  Voľba členov komisii. 

9.  Stanovisko  hlavného kontrolóra  k záverečnému účtu obce Hrnčiarske Zalužany za rok 

2022. 

10. Schválenie záverečného účtu a celoročného hospodárenia obce Hrnčiarske Zalužany za 

rok  2022. 

11. Správa z kontrolnej činnosti 1/2023. 

12. Plán kontrolnej činnosti na 2. polrok 2023. 

13. Schválenie rozpočtového opatrenia a  čerpania rezervného fondu. 

14. Predĺženie platnosti PHSR. 

15. Prerokovanie žiadostí. 

16. Správa o hospodárení Obecného podniku služieb Hrnčiarske.Zalužany s.r.o. za rok 2022. 

17. Rôzne. 

18. Diskusia. 

19. Záver. 

 

Keďže nikto z prítomných poslancov nemal pripomienky, otázky a návrhy na doplnenie  

programu, starosta dal hlasovať za predložený návrh programu. 

 

Hlasovanie:                         

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

  
Do zápisnice: 
„OZ schvaľuje   program  zasadnutia OZ.“ 

 

5.)  Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného  dňa 10.3.2023 

Starosta: 
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Bod A/1 -  vzatá na vedomie  Informácia o pripravovaných výzvach na poskytnutie dotácii a 

prípadnom financovaní nákladov  spojených s prípravou podania žiadostí o dotácie. 

Poverenie starostu obce k vyvíjaniu aktivít smerujúcich k príprave podkladov a dokumentov 

potrebných k podaniu  žiadostí o dotácie k uvedeným projektom -  na príprave podkladov  

pracujeme, bližšia informácia bude podaná v ďalších bodoch.. 

 

Bod B/2  - schválený plán kontrolnej činnosti kontrolórky obce na 1. polrok 2023 – 

kontrolórka postupuje podľa neho a dnes si  v rámci programu vypočujeme aj jej správy. 

 
Bod B/3 – schválený predaj  stavebného pozemku  p. Bottlikovi z Rimavskej Soboty -  

zmluvná dokumentácia je už pripravená, k jej podpisu a zaplateniu kúpnej ceny by malo dôjsť 

v krátkom čase. 

 
Bod B/5 – schválené podanie žiadosti o dotáciu z Environmentálneho fondu (EF) na kultúrny 

dom – energetická účinnosť – žiadosť bola podaná. 

 
Bod B/6 - schválené podanie žiadosti o dotáciu z EF – rekonštrukcia ČOV – žiadosť bola 

podaná. 

 
Bod B/7 – schválené podanie žiadosti o dotáciu z rozpočtovej rezervy predsedu vlády na 

bezbariérový prístup do budovy OcÚ – žiadost bola podaná. 

 

Bod B/8 – schválené podanie žiadosti o dotáciu z regionálneho príspevku na výmenu strešnej 

krytiny na budove ZŠ – toto uznesenie zatiaľ nebolo splnené, nakoľko projektant nestihol 

pripraviť projektovú dokumentáciu pre ohlásenie stavebných úprav a aktualizovať rozpočet – 

čo boli povinné náležitosti žiadosti  - a tak sme ju v tomto kole nemohli podať. Ďalšie by 

malo byť niekedy v októbri a to by sme už mali stihnúť... 

 
Bod B/9-10 – schválené prijatie úverov od SLSP – prekleňovacieho PÚ - (53.970,27) a 

kontokorentného KTK  (30.000€) - všetky administatívne úkony boli vykonané, podpísané 

úverové zmluvy. Z prekľeňovacieho úveru sme už vyčerpali cca 29.400€. KTK úver máme 

ako rezervu na projekty a ten sme zatiaľ nečerpali... 

 

Bod B/11 – odpis nevymožiteľnej pohľadávky  voči XAV Modra (759,14€)  - pohľadávka 

bola účtovne odpísaná. 

  
Body E/1 a D/1  – na minulom OZ sme zriadili 4 stále komisie a zvolili ich predsedov -  dnes 

by sme mali doplniť tieto komisie o členov a tým ich sfunkčniť. Následne môžu komisie 

začať plnohodnotne pracovať.... 

  

Do zápisnice:  

„ Uznesenia zo  zasadnutia OZ konaného dňa 10.3.2023 boli splnené.“ 

 

6.) Správa o činnosti obecného úradu od posledného zasadnutia OZ. 

 
Starosta:  
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a) Kúpa, opravy a budovanie majetku: 

 Z dotácie pre predškolákov,  sme   kúpili pre MŠ  interaktívny dotykový displej 

(2.475€€); 

 Pre ZŠ – sme zo zostatku minuloročného rozpočtu nakúpili materiál na rekonštrukciu 

sociálnych zariadení (8.235,06€). 

 

Iné nákupy sme kvôli šetreniu prostriedkov zatiaľ nerealizovali. 

  

b) Žiadosti o dotácie: 

  

I. Schválené žiadosti: 

1. Zberný dvor (ZD)  - (dotácia na zberný dvor nám bola schválená vo výške: 526.698,34€ 

(celkový rozpočet: 554.419,31; z toho dotácia: 526.698,34; vlastné zdroje: 27.720,97€). 

 - Stavebná časť: (schválené oprávnené náklady:  315.447€, z toho schválená  dotácia: 

299.674,65€, vlastné zdroje: 15.772,35€) 

Čakali sme na výsledok kontroly VO, ktorý bol tentoraz pozitívny a tak sa začalo s 

realizáciou tejto časti projektu.. 

 Pripomeniem, že víťazný uchádzač predložil ponuku na cenu  308.662,93€ (hradené z 

dotácie: 293.229,78€, vl. zdroje: 15.433,15€), čo je  cena je nižšia ako schválené oprávnené 

náklady v rámci dotácie. 

Sú tam mnohé administratívne komplikácie, ktoré verím, že úspešne doladíme a dielo už v 

tomto roku dokončíme. 

  

2.Žiadosť o regionálny príspevok - rekonštrukcia kotolne ZŠ:  schválená dotácia: 47.742,65€. 

Samotná realizácia projektu  by mala prebehnúť počas letných prázdnin. Zatiaľ v predstihu, 

kvôli rastúcim cenám,   dodávateľ nakúpil len materiál a vyfakturoval nám ho. 

  

3.Žiadosť na MAS MALOHONT: na vybudovanie parkoviska (pri MŠ) a rekonštrukciu 

autobusovej zastávky (v centre) - (výzva  z MAS Malohont IROP 5.1.2 B2 Zvyšovanie 

bezpečnosti a dostupnosti sídiel)   

Celková výška projektu: 56.810,91€; schválená dotácia (95%): 53.970,27€; 

spoluúčasť (5%): 2.840,54€. 

Začali sme s realizáciou projektu  autobusovou zastávkou, nakoľko pri parkovisku sme viac 

ako 6 týždňov s úradmi  riešili  schválenie projektu dopravného značenia a tak,  až po 

vyriešení tohto problému,  by sme  na budúci týždeň mali pokračovať parkoviskom. 

 
4. Žiadosť o dotáciu z Ministerstva investícii regionálneho rozvoja a informatizácie (MIRRI) 

– cez program IROP  Podpora operácii zameraných na riešenie migračných  výziev v 

dôsledku vojenskej agresie voči Ukrajine – schválené 26.000€: 

 

Toto je v podstate nová kategória – žiadosť je podaná a už aj schválená.... 

Keď vyšla táto výzva myslel som si, že  sa nás to nebude týkať, lebo čo sme kupovali na 

núdzové ubytovanie do OcÚ  - lehátka, paplóny, obliečky – tak to nám bolo preplatené z CO. 

Ale pre istotu som si preštudoval túto výzvu a zistil som, že nárok majú obce v prílohe, kde 

bola presne paušálne vypočítaná aj výška dotácie, podľa počtu utečencov, ktorí boli 

ubytovaní v obci: utečenec x 26 týždňov x 100€. Keďže u nás bolo ubytovaných, 10 tak to 

vyšlo 26.000€. 

S tým, že sa jedná v podstate o refundáciu nami vynaložených nákladov a prác súvisiacich s 

utečencami, ktorú môžeme použiť na čokoľvek. Uzávierka 1. kola bola 17.4..... 



  

5  

 

Na to sme samozrejme zareagovali, preštudoval som si všetky možné dokumenty – výzvu, 

metodické usmernenia, návod na nahratie do systému a pod.  Žiadosť sme  podali 31.3.2023, 

15.5. prišla jedna formálna dožiadačka, na ktorú sme odpovedali 16.5.2023 a 25.5.2023 prišlo 

rozhodnutie o schválení 26.000€. 

Teraz sa čaká na právoplatnosť rozhodnutia, následne nás vyzvú o zaslanie podkladov k 

vypracovaniu zmluvy (bežný účet, podpisový vzor, doklad o oprávnení podpisovať zmluvu). 

Nasledovať bude zaslanie zmluvy na podpis a po jej podpise a zverejnení, do 30 dní  musíme 

poslať žiadosť o platbu + 3 ďalšie prílohy... 

A po absolvovaní tohto všetkého by nám do 25. dní mala prísť platba... 

Ťažko povedať kedy to bude reálne, ale pozitívne je, že je to schválené a pomôže nám to 

vykryť náš rozpočet....   

Sú to eurofondy a aj keď sa to javí pomerne komplikovane, v porovnaní s ostatnými  je to 

ešte celkom jednoduché.... 

V rôznom, pre istotu, schválime splnomocnenie pre mňa na podpis tejto zmluvy, aj keď mi 

oprávnenie podpisovať  jednoznačne vyplýva z funkcie, ale už sme pri eurofondoch museli 

schváliť takéto splnomocnenie....... 

(Schválené dotácie v tomto VO – 101.712 +26.000= 127.712€). 

  
II.  Podané žiadosti: 

1. Žiadosť  na Envirofond na projekt: Rekonštrukcia ČOV   

 (Rozpočet na celý projekt je vo výške 193.288,80€. Z verejného obstarávania vzišla cena 

181.180,20€. Z toho sme žiadali 172.121€ o dotáciu, 9.059€ by mali byť vlastné zdroje.)   

 - zatiaľ nerozhodli. 

 

2. Envirofond: Energetická účinnosť verejných budov (L9) – kultúrny dom. 

 - zatiaľ nerozhodli 

  
III. Neschválené žiadosti: 

1.Žiadosť o dotáciu z rozpočtovej rezervy predsedu vlády SR  - 

Pripomeniem, že išlo o vybudovanie vnútorného a  vonkajšieho bezbarierového prístupu do 

budovy OcÚ. 

Dopadlo to podľa očakávania a žiadosť nebola schválená  - ale skúsili sme … 

 

IV. Pripravované žiadosti 

Na minulom OZ sme hovorili o dvoch pripravovaných výzvach, kde je potrebné urobiť viac 

činností, aby sme boli na ne pripravení... 

 

1. Modernizácia miestnych komunikácii: 

Výzva zatiaľ nevyšla. 

Tu sme hovorili o tom, že potrebujeme ešte zrekonštruovať cesty – tie ktoré sú majetkovo 

vysporiadané a tam kde sa už robila kanalizácia: 

-  ul. Záhradná  - (od Čonkovcov po koniec katastra – Rydzoň); 

- ul. Hrnčiarska – (od Bolhovcov – po J. Markotána); 

- ul. Spájajúca hlavnú cestu (Bobáľovci) popri ihrisku na ul. Novú (obrubníky aj na budúci 

chodník)  - nazvem ju športová ulica 

Predpokladané náklady: na PD cca 3.000 + žiadosť 1.000; VO 1.000= 5.000€. 

Oni sú v podstate majetkovo vysporiadané (až na 1 výnimku), ale keďže niektoré časti sú v E 

stave a nie sú odňaté z pôdneho fondu – cesta na ul. Záhradnej je evidovaná ako orná pôda, 

potrebovali sme ich geometricky zamerať (Športová a Záhradná II.) 
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Následne sme poslali na kataster žiadosť: 

 -  o zápis GP do katastra (Záhradná) – zapísané včera, 

 -  o zápis a prepísanie vlastníckych vzťahov z registra EKN do CKN... Aj keď  sme to poslali 

26.4. - zatiaľ to nie je zapísané... 

Záhradná: následne by sme mali odkúpiť od Ďalogovcov cca 14 m2, lebo ich parcela zasahuje 

do cesty – krížom cez celú cestu  potom požiadať o trvalé odňatie celej parcely 1013/2 a 

odkúpenej 1013/36 od Ďalogovcov....     

Súbežne sme zadali vypracovanie projektovej dokumentácie na rekonštrukciu týchto 3 

ciest....  - CP cca 2.400€. 

Takže ešte máme čo robiť, aby sme boli pripravení na podanie tejto žiadosti.... 

 
2.Výzva z PRV – na vodovody, kanalizácie a ČOV + do 20 % na rekonštrukcie  ciest a 

chodníkov. 

Táto výzva už vyšla – uzávierka 31.8.2023. Je pre nás mimoriadne dôležitá, lebo je bez 

spoluúčasti a mohli by sme si ňou vyriešiť mnohé veci... 

Veľkou výhodou je, že stavebné povolenie (SP) nie je požadovanou prílohou žiadosti, 

vyžaduje sa až do 90 dní po podpise zmluvy o dotácii.... Hovorím to preto, lebo v čase 

uzávierky žiadostí  - ako budete počuť v ďalšom – ešte určite nebudeme mať SP na IBV.... 

Medzičasom sme dali zaktualizovať rozpočty k jednotlivým projektom a tak sa už dnes vieme 

baviť o pomerne presných číslach... 

Keďže EF ešte nerozhodol o našej žiadosti  na rekonštrukciu ČOV, a dúfam, že v krátkej dobe 

rozhodne, máme tu 2 alternatívy podania žiadosti: 

1. Ak nám EF schváli dotáciu na ČOV, tak by sme žiadali na: 

 -  kanalizácia ul. Cintorínska: 214.000€ 

 -  kanalizácia IBV s prípojkami: 338.223,65€ (kanál:292.658,22€;    

                                                                            prípojky: 45.565,43€) 

  

-  vodovod IBV s prípojkami: 204.502,61€ (vodovod: 164.696,82€ 

                                                                       prípojky: 39.805,79€) 

 Spolu kanalizácie, vodovod, prípojky: 756.726,26€ 

 

Keďže maximálna výška žiadosti je 750.000€, do ciest a chodníkov by sme nešli... 

 

2. Ak nám EF neschváli dotáciu na ČOV: v takom prípade musíme v prvom rade žiadať na 

ČOV, lebo kapacita nám nedovoľuje ďalšie rozširovanie siete 

-  rekonštrukciu  ČOV: 181.000€; 

- ďalej by sme museli pokračovať ul. Cintorínskou, lebo inak by sme nemali kde napojiť 

kanalizáciu z IBV(nemožnosť kolaudácie): 214.000€ 

(spolu zatiaľ: 395.000€, zostáva nám  355.000€) 

 -  a potom variantne buď: 

2.1. + na kanalizáciu IBV s prípojkami: 338.223,65 € + 395.000= 733.223,65€  + (nejaký 

chodník za 20.000€) 

alebo: 

2.2.  +   na vodovod IBV s prípojkami: 204.502,61€  + 395.000€= 599.502,61€ +  na nejakú 

cestu, alebo a  chodník: 150.000€ = cca 750.000€ 
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Najvýhodnejší variant je samozrejme 1., lebo by sme si urobili kanalizáciu  na ul. 

Cintorínskej, ako aj na IBV s prípojkami + vodu, s prípojkami na IBV. Keď SSD realizuje 

schválený  projekt elektrifikácie IBV, tak by sa tam mohlo začať stavať. 

Tie ďalšie 2 varianty majú každý svoje výhody aj nevýhody. 

 -  pri 2.1. -   by sme mali síce kanalizáciu na IBV, ale nie vodu. 

 -  pri 2.2. - naopak. 

Ale ľahšie by sme zohnali  204.000 na vodovod, ako  338.000 na kanalizáciu 

Skúste sa prosím zamyslieť, aký je váš názor na túto vec a v  diskusii môžeme o tom 

podebatovať. 

 

c)  IBV 

 Tam sme stále  v procese vybavovania územného povolenia, ktoré bolo zastavené, lebo k 

nemu je potrebné vyriešiť posudzovanie vplyvov na životné prostredie (EIA). Tam ako som 

Vám hovoril sme museli urobiť novú rozptylovú štúdiu, následne upraviť náš projekt EIA a 

znovu požiadať OUŽP o vyjadrenie. 

Toto všetko sa udialo a beží nový proces  EIA....Verejnou vyhláškou, čo znamená, že sa ako 

účastník konania môže prihlásiť ktokoľvek. 

Lenže... Možno ste počuli v minulosti o p. Slávikovi  -  to je človek, ktorý sa  v minulosti 

prihlasoval do procesov EIA ako účastník konania a komplikoval mnohé stavebné konania..... 

Minister Sulík sa chválil, že tento problém už vyriešil... Ale zrejme nie... 

Do konania sa prihlásilo   Združenie domových samospráv  Bratislava, za ktorým  stojí práve  

tento človek a žiada OÚŽP, aby dal o.i. do rozhodnutia aj podmienku realizácie prvkov 

modrozelenej infraštruktúry (dažďové záhrady, zelené alebo biosolárne strechy, zelené fasády, 

retenčné alebo poloretenčné parkoviská, zelené rigoly, izolačná zelená stena a podobne – 

príloha). Čo by znamenalo vážne zvýšenie nákladov na celý projekt, o nezmyselnosti 

niektorých požiadaviek ani nehovorím. 

Úrad nás požiadal o stanovisko, ktoré sme vypracovali spolu s projektantkou projektu EIA... 

Teraz čakáme na to, ako úrad rozhodne a či sa združenie v prípade, že mi nevyhovie 

neodvolá... Ak im vyhovie, zrejme sa odvoláme my. 

Nuž sme na Slovensku. 

Celý proces územného konania sa už ťahá 2 roky a uvidíme dokedy. Dôležite je pre nás to, 

aby sa všetko stihlo do lehoty na predloženie stavebného povolenia v prípade získania dotácie 

o ktorej sme hovorili v predchádzajúcom bode. 

Ak nie, tak by sme mohli prísť o značné financie a IBV by bola v nedohľadne. 

 

d) Deň Zeme 2023 

  

21.4.2023 – sa po 3 ročnej pandemickej prestávke uskutočnil v obci deň Zeme. 

Na jej organizácii sa podieľali: ZLS, Poľovnícke združenie, ZŠ, Jednota dôchodcov  a svojou 

troškou prispela aj obec. 

Zúčastnilo sa cca 60 občanov obce, ktorí vyzbierali v katastri značné množstvo odpadu. 

Za hlavného organizátora môžem označiť poslanca M.Šataru, ktorý bol v „trojjedinnej“ 

úlohe ako zástupca ZLS, PZ a obce. 

Chcem mu veľmi pekne poďakovať za túto aktivitu a samozrejme aj všetkým zúčastneným 

občanom. 

Osobitne ma teším, že sa zapojili aj ďalší  poslanci a poslankyňa   (celkom 4) čo v minulosti 

nebývalo zvykom. 

 

Do zápisnice: 

„OZ berie na vedomie správu o činnosti obecného úradu.“ 
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7.) Interpelácie poslancov 

 
p. M. Šatara – ja by som sa chcel poďakovať všetkým, ktorí sa zúčastnili na dni Zeme. Bola 

to krásna akcia, urobilo sa dosť roboty a aj bez zriadenej komisie životného prostredia. 

Dôležité je to, že sa zapojila základná škola, materská škola, dôchodcovia a občania. Som rád, 

že deti učíme k vzťahu ku prírode a čistote  a dúfam, že keď podrastú prevezmú od nás túto 

štafetu. Má to svoj veľký význam a zmysel. Odpadu sme vyzbierali za celú vlečku, sami 

vidíte, čo ľudia dokážu..... 

p. Ing. A.Kováčová -  ja by som chcela tiež pochváliť deti, ako sa chovali, robili a dokonca si 

aj spievali, mala som z nich strašne dobrý pocit. 

p.Šatara – musím osobitne pochváliť aj dôchodcov. Odpadu sa vyzbieralo veľa a to určite ešte 

veľa ostalo. 

Starosta vyzval poslancov k ďalším podnetom k uvedenému bodu, keďže už sa nik neprihlásil 

ukončil tento bod rokovania 

  

8.) Voľba členov komisii 

 
Starosta:  

 Na minulom OZ sme zriadili  4 stále komisie a zvolili ich predsedov  nasledovne: 

 - Stavebná komisia- Ing.Andrea Kováčová; 

 - Kultúrna komisia- Marek Potocký; 

 - Komisia pre verejný poriadok a riešenie podaní – Pavel Skýpala; 

 - Komisia pre šport a mládež – Ing.Radovan Vargic 

Zároveň boli  predsedovia komisii požiadaní,  aby predložili na toto zasadnutie OZ návrhy 

členov jednotlivých komisii. 

Každá komisia by mala mať okrem predsedu aspoň 2 členov.… 

Nakoľko dnes chýbajú dvaja poslanci, znovu by sme tento bod nedoriešli, a tak navrhujem 

ho odročiť do ďalšieho zastupiteľstva 

 

Do zápisnice:  

„OZ odročuje voľbu členov komisií na ďalšie zasadnutie obecného zastupiteľstva. 

 

9.) Stanovisko  kontrolórky obce k záverečnému účtu (ZÚ) obce 

Hrnčiarske Zalužany za rok 2022 – Ing. Nociarová 

  
Starosta: 

Pred schvaľovaním ZÚ by sme si zo zákona mali vypočuť a vziať na vedomie  stanovisko 

kontrolórky obce  k nemu. 

Takže jej odovzdávam jej slovo: 

p.Ing.A.Nociarová: Pri spracovaní môjho stanoviska som vychádzala z posúdenia 

predloženého návrhu záverečného účtu obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2022, ako aj na 

základe účtovných a finančných výkazov, najmä súvahy k 31.12.2022, výkazu ziskov a strák 

k 31.12.2022, poznámok k účtovnej závierke zostavenej k 31.12.2022 a finančného výkazu o 
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plnení rozpočtu verejnej správy zostaveného k 31.12.2022 za obec a zriadených rozpočtových 

organizácií obce. Odborné stanovisko k návrhu Záverečnému účtu obce Hrnčiarske Zalužany 

za rok 2022 (ďalej len „stanovisko“) som vypracovala na základe predloženého návrhu 

Záverečného účtu obce Hrnčiarske Zalužany za rok 2022, ktorý bol zverejnený na úradnej 

tabuli a webovom sídle obce dňa 23.05.2023. Stanovisko z hľadiska štruktúry obsahuje 

nasledovné hlavné tematické časti: 

A. Východiská spracovania odborného stanoviska k návrhu Záverečného účtu obce 

Hrnčiarske Zalužany 

B. Stanovisko k zostaveniu záverečného účtu a k rozpočtovému hospodáreniu 

C. Záver a odporučenie obecnému zastupiteľstvu k uzatvoreniu prerokovania návrhu 

Záverečného účtu obce Hrnčiarske Zalužany 

Návrh záverečného účtu obce Hrnčiarske Zalužany za rok 2022 je spracovaný v súlade s 

príslušnými ustanoveniami § 16 zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a 

obsahuje náležitosti podľa § 16 ods. 5 citovaného zákona. 

Návrh záverečného účtu obce Hrnčiarske Zalužany za rok 2022 bol v zmysle § 9 ods. 2 

zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov zverejnený 

najmenej 15 dní na úradnej tabuli, webovom sídle obce. 

Vzhľadom na vyššie uvedené, odporúčam obecnému zastupiteľstvu v Hrnčiarskych 

Zalužanoch   schváliť „Záverečný účet obce Hrnčiarske Zalužany za rok 2022“ 

a odborné stanovisko k Návrhu záverečného účtu obce Hrnčiarske Zalužany za rok 

2022 zobrať na vedomie. 

 

Do zápisnice: 

„ OZ berie na vedomie stanovisko  kontrolórky obce k záverečnému účtu  obce za rok 2022  

(priloha č.1)“. 

  

 

10.) Schválenie záverečného účtu a celoročného hospodárenia obce 

Hrnčiarske Zalužany za rok 2022 – p. Cabanová. 

  
p. M.Cabanová:  

 

Záverečný účet obce: 

Obsahová náplň: 

- Rozpočet obce na rok 2022. 

- Rozbor plnenia príjmov za rok 2022. 

- Rozbor čerpania výdavkov za rok 2022. 

- Prebytok/schodok rozpočtového hospodárenia za rok 2021. 

- Tvorba a použitie peňažných fondov a iných fondov. 

- Bilancia aktív a pasív k 31.12.2022. 

- Prehľad o stave a vývoji dlhu k 31.12.2022. 

- Prehľad o poskytnutých dotáciách právnickým osobám a fyzickým osobám - podnikateľom 

podľa § 7 ods. 4 zákona č.583/2004 Z.z. 

- Finančné usporiadanie finančných vzťahov voči: 

a) zriadeným a založeným právnickým osobám, 

b) štátnemu rozpočtu, 
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c) štátnym fondom, 

d) rozpočtom iných obcí, 

e) rozpočtom VÚC. 

- Hodnotenie plnenia programov obce. 

Príjmy celkom – schválený rozpočet po poslednej zmene: 1.553.609,44 Eur; Skutočné 

plnenie príjmov za rok 2022 vo výške 1.219.208,32.Výdavky celkom – schválený rozpočet 

po poslednej zmene: 1.152.152,45 Eur. Skutočné čerpanie výdavkov za rok 2022 

1.151.914,99 Eur. Rozpočtové hospodárenie obce-skutočné plnenie príjmov/ čerpanie 

výdavkov: prebytok – vo výške 67.293,33 eur. Z uvedeného prebytku musíme vylúčiť príjmy, 

v zmysle zákona o rozpočtových pravidlách, ktoré sú účelovo určené buď na bežné alebo 

kapitálové výdavky prišli v roku 2022 a budú použité v roku 2023. Spolu budeme vylučovať 

príjmy vo výške 60.059,08 Eur: z toho bežné príjmy sú vo výške 12.316,43 Eur a to na 

prenesený výkon štátnej správy v oblasti školstva v sume 9.889,30 Eur, stravné pre deti v HN 

vo výške 1.565,20 Eur, dotácia na dopravné 187,36 Eur a  dotácia na referendum 674,57 Eur. 

Kapitálové príjmy ktoré budeme vylučovať z prebytku sú vo výške 47.742,65 Eur a sú určené 

na rekonštrukciu kotolne zš. Po úprave:  prebytok rozpočtu je v sume +7.234,25 Eur. 

Uvedený prebytok rozpočtu navrhujem použiť na tvorbu rezervného fondu. 

 Názory/ otázky: nakoľko neboli žiadne otázky .starosta dal hlasovať 

 

Hlasovanie:                

           

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

  
Do zápisnice: 

OZ schvaľuje  Záverečný účet obce za rok 2022 a celoročné hospodárenie bez výhrad.“ 

(príloha č.2) 

------------- 
 

 

Použitie prebytku: 

Hlasovanie:      
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Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

  
Do zápisnice: 

 „ OZ schvaľuje použitie prebytku rozpočtového hospodárenia obce  za rok 2022, vo výške 

7.234,25€,  na tvorbu rezervného fondu. 

 

11.) Správa z kontrolnej činnosti 1-2 /2023  -  Ing. Nociarová 

 
 p.Ing. A.Nociarová - Správa č. 1/2023 sa týka  kontrolnej činnosti zameranej na plnenie 

uznesení Obecného zastupiteľstva v Hrnčiarskych Zalužanoch schválených  za druhý polrok 

2022. Kontrolou neboli zistené nedostatky a bola vypracovaná správa z kontroly. V súlade s § 

22 ods. 6 zákona č. 357/2015 Z. z. o finančnej kontrole a audite v znení neskorších predpisov 

je kontrola skončená dňom zaslania správy povinnej osobe, čo bolo 1.6.2023. 

Správa č. 2/2023 sa týkala kontrolnej činnosti zameranej na kontrolu stavu pohľadávok  obce  

Hrnčiarske Zalužany. Kontrolovala som pohľadávky obce ako nájom nebytových priestorov, 

stočné, miestne dane  a splátky sociálnych pôžičiek. 

Pohľadávky vyplývajúce z nájmu  organizácii v budove OCÚ boli k 31.12.2022 vyrovnané a 

nevyplynula žiadna pohľadávka, ktorá by sa presunula do roku 2023.Preńájom RD: 

- od O. Berkyho pohľadávka k 31.12.2022 bola v sume 80 eur, ktorá predstavovala 

nedoplatok za 4 mesiace. Pohľadávka bola vyrovnaná 03.2023 v plnej výške. Rovnako tak 

bola splatená aj sociálna pôžička, ktorá mu bola schválená obecným zastupiteľstvom. 

- prenájom RD Papaduček pohľadávka k 31.12.2022 v sume 218 eur,  z čoho 20 eur bolo za 

1.2022 a zvyšok bol za predchádzajúce obdobia. Pohľadávka za rok 2022 bola vyrovnaná v 

01/2023 zo zvyšnej pohľadávky ostalo 58 eur, toho roku bol nájom uhradený do 03.2023. 

Nájom priebežne platí v rámci svojich možností, obec podniká všetky kroky pre 

vysporiadanie predmetnej pohľadávky. 

Dane 

Družstvo HZ k 31.12.2022 malo voči obci  záväzok   za pozemky vo výške 1.406,53€. K 

01.06.2023 je táto pohľadávka vyrovnaná, za stavby k 31.12.2022 1 445,67, ktorá je tiež k 

01.06.2023 uhradená. 

Celkové daňové pohľadávky obce boli k 31.12.2022  za pozemky 2  116,91 stavby 2.639,28. 

V súčasnosti obec vykonáva všetky kroky aby pohľadávky, ktoré vznikli boli čím skôr 

uhradené, formou upozornení splátkových kalendárov a pod. 
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Vyšlé faktúry: 

Obec vybudovala kanalizačnú prípojku pre S.Bariovú, ktorá do dnešného dňa dlží sumu 

161,42. 

 

Stočné: 

Obec disponuje pohľadávkami za stočné 843,99 tie sa priebežne splácajú. Pri vystavovaní 

nových faktúr obec zašle upomienku na uhradenie dlžných súm. 

Kontrolou neboli zistené nedostatky a bola vypracovaná správa z kontroly. V súlade s § 22 

ods. 6 zákona č. 357/2015 Z. z. o finančnej kontrole a audite v znení neskorších predpisov je 

kontrola skončená dňom zaslania správy povinnej osobe. To bolo 6.6.2023 

Otázky:  

p.Šatara – pohľadávky na stočné – koľko osôb sú dlžníkmi? 

p.Cabanová –stočné je fakturované na podľa domácnosti a dlží zhruba 15 domácností. 

Teraz vystavujem faktúry za prvé obdobie 2023 a spolu s nimi budem posielať aj upomienky. 

p.Ing. Kováčová – aká je teraz komunikácia s družstvom? 

Starosta – komunikácia je výborná, teraz je predsedníčka p. Munkáčiová a s ňou riešime 

problémy, ak nejaké sú. Nedá sa to porovnať s predchádzajúcim predstavenstvom. Všetko je 

zatiaľ tak ako by malo byť. A môj laický pohľad na tie polia je taký, že majú dobrého 

hospodára. 

 

Do zápisnice: 

 „OZ berie na vedomie správu č. 1/2023 o výsledku plnenia uznesení obecného 

zastupiteľstva schválených v 2. polroku 2022“ . 

 (príloha č.3) 

 --------------- 

 „OZ berie na vedomie správu č. 2/2023 o výsledku kontroly stavu pohľadávok“ . 

 (príloha č.4) 

  

12.) Plán kontrolnej činnosti na 2. polrok 2023 – Ing. Nociarová 

 
 V zmysle § 18f ods. 1 písm. b) zákona Slovenskej národnej rady č.369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov kontrolórka obce Hrnčiarske Zalužany predkladá 

Obecnému zastupiteľstvu v Hrnčiarskych Zalužian návrh plánu kontrolnej činnosti 

kontrolórky obce Hrnčiarske Zalužany na 2. polrok 2023 , ktorý musí byť najneskôr 15 dní 

pred prerokovaním v zastupiteľstve zverejnený spôsobom v obci obvyklým. Hlavná 

kontrolórka pri výkone kontrolnej činnosti postupuje podľa pravidiel zákona č. 357/2015 Z.z. 

o finančnej kontrole a audite a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov v súlade s § 18e zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov. 

V 2. polroku 2023 vykonám nasledovné kontroly: 

-Kontrola plnenia uznesení Obecného zastupiteľstva schválených v 1. polroku 2023. 

-Kontrola pokladne - skutočný a účtovný stav pokladničnej hotovosti v čase kontroly. 

V 2.polroku ďalej z mojej činnosti vyplývajú aj nasledovné povinnosti: 

1. Vypracovanie odborného stanoviska k návrhu rozpočtu obce na rok 2024. 
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2. Vypracovanie návrhu plánu kontrolnej činnosti kontrolórky obce na 1.polrok 2024. 

3. Vypracovanie správy o kontrolnej činnosti za rok 2023. 

4.   Vedenie centrálnej evidencie sťažností a petícií obce Hrnčiarske Zalužany podľa 

zákona č.9/2010 Z. z. o sťažnostiach v z.n.p. a zákona č. 85/1990 Zb. o petičnom 

práve v z.n.p. 

5.    Preverovanie oznámení a vedenie evidencie oznámení podľa zákona č.54/2019 

Z.z. o ochrane oznamovateľov protispoločenskej činnosti a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov. 

6.   Vykonávanie metodickej činnosti v rámci preventívnej funkcie kontrolnej činnosti. 

            7.   Zvyšovanie odbornej kvalifikácie v zmysle Zákonníka práce. 

            8.   Iná činnosť vyplývajúca z funkcie hlavnej kontrolórky podľa zákona č. 369/1990                      

       Zb. o obecnom zriadení v z.n.p. a z postavenia zamestnanca pri výkone práce vo  

       verejnom záujme podľa zákona č.552/2003 Z.z. o výkone práce vo verejnom    

       záujme v z.n.p. 

 

Poradie jednotlivých kontrol nie je záväzné, zmeny môžu nastať v závislosti od objektívnych 

skutočností, ako zo strany oprávnenej osoby, tak i zo strany povinných osôb. 

 
Hlasovanie:      

  

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

  
Do zápisnice: 

 „ OZ schvaľuje plán činnosti kontrolórky obce Hrnčiarske Zalužany na 2.  polrok 2023. 

(príloha č.5) 

 

 

13.) Schválenie rozpočtového opatrenia (RO) a čerpania rezervného fondu 

(RF) - p. Cabanová 

 

 RO 1/2023 -  sa týka spoluúčasti na projekte Výstavba parkoviska a rekonštrukcia 

autobusovej zastávky (AZ )v celkovej výške 2.840,54. Nakoľko sme to nemali schvaľované v 

rozpočte na rok 2023 musíme to tam doplniť: 
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a to na strane príjmov   – z rezervného fondu; 

a na strane výdavkov na konkrétny výdavok –  spoluúčasť na projekte je to hlavná kategória 

700. 

 
Hlasovanie:      

 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

 
 Do zápisnice: 

 „ OZ schvaľuje rozpočtové opatrenie č.1/2023 podľa predloženého návrhu.“ 

(príloha č.6) 

 

- z tohto bodu ďalej vyplýva aj následné schválenie čerpania rezervného fondu a to 

nasledovne: 

Čerpanie celkom 20.840,54 €, na spoluúčasti na projektoch: 

 - Parkovisko + AZ: 2.840,54€; 

 - Zberný dvor: 15.000€; 

 - Výkup pozemkov (nad Mlynom): 3.000€.   

Hlasovanie:      

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 
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 Do zápisnice: 

 „ OZ schvaľuje čerpanie rezervného fondu vo výške 20.840,54€, podľa predloženého 

návrhu.“ 

(príloha č.7) 

 

 14.) Predĺženie platnosti PHSR. 

Starosta:   

PHSR je rámcový dokument, kde sú okrem množstva štatistických údajov aj rámcové zámery 

obce čo chce robiť v ďalšom programovacom období. 

Tento dokument je okrem rámca rozvoja dôležitý pri niektorých dotáciách, keď   uznesenie o 

schválení býva povinnou prílohou. Pri iných je to ešte dôslednejšie, lebo vyžadujú, aby 

projekt na ktorý sa žiada dotácia bol aj v PHSR uvedený (napr. MAS – parkovisko). 

Ostatné sú len formálne... 

Vždy kopírujeme programovacie obdobie  (PO) o 1 pozadu, lebo zvyčajne ešte na konci 

starého nie je jasné na čo bude možné čerpať v novom PO... 

Prvý PHSR sme mali na roky 2015-2021. V roku 2021 sme mali vypracovať nové PHSR na 

roky 2022-2028. 

Keďže sa však pripravovala nová metodika tvorby PHSR, tak nám bolo poradené, nech si 

pôvodný dokument zaktualizujeme a predĺžime platnosť do roku 2023, kedy sa vraj budeme 

musieť robiť nový podľa novej metodiky.... 

Keďže sme pomaly v polovici roku 2023 a metodika je v nedohľadne, chcem Vám navrhnúť 

len predĺženie jeho platnosti do roku 2028.... 

A ak výjde nová metodika aj tak ho budeme musieť urobiť nový.... 

Ak ste sa pozreli na dokument, sú tam aktuálne veci... 

Napr. 

 - Rekonštrukcia budovy OcÚ – vymenili sme okná, dvere, opravili strechu, vnútorné 

priestory, ale treba nám zatepliť fasádu, zrekonštruovať kúrenie, sálu, espresso atď. 

  - R.DS + urnový háj – DS máme zrekonštruovaný, ale nemáme urnový háj... 

  - R.hasičskej zbrojnice – bola čiastočne urobené, ale je nám potrebné dokončiť fasádu.. 

 

Takže podľa mňa kľudne môžeme len predĺžiť platnosť tohto dokumentu....   

 
Hlasovanie:      

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 
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 Do zápisnice: 

 „OZ schvaľuje predĺženie platnosti  Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce 

Hrnčiarske Zalužany na roky 2015-2023 (aktualizácia 2021) do 31.12.2028“. 

 

15.) Prerokovanie žiadostí. 

Starosta: 

 Do dnešného OZ máme len jednu žiadosť, ktorá sa však týka poskytnutia finančných 

prostriedkov na záujmové aktivity detí do 15 rokov. 

Nakoľko sme na minulom OZ rozhodli, že takéto dotácie nebudeme v tomto roku poskytovať, 

tak im pošleme ako odpoveď uznesenie z minulého OZ   

 

„OZ rozhodlo, že vzhľadom k finančnej situácii obce, nebude v roku 2023 poskytovať dotácie  

na  finančnú podporu záujmového vzdelávania detí do 15 rokov s trvalým bydliskom v obci 

Hrnčiarske Zalužany“. 

 

16.) Správa o hospodárení Obecného podniku služieb 

Hrnčiarske.Zalužany s.r.o. (OPOS) za rok 2022 – p. Cabanová. 

Starosta:  
Keďže obec je jediným spoločníkom OPOS-u, OZ v podstate predstavuje akési valné zhromaždenie, 

preto rozhoduje o podstatných veciach, schvaľuje účtovnú závierku a rozhoduje o použití   

nerozdeleného zisku, resp. umorení straty... 

Správu o hospodárení Vám podá p. Cabanová: 

Spoločnosť Obecný podnik služieb Hrnčiarske Zalužany, s.r.o., bola založená obcou 

Hrnčiarske Zalužany v júny 2017 Zakladateľskou listinou. Vklad do základného imania 

spoločnosti prebehol dňa 22.5.2017 vo výške 5.000,-- €. Zápis do obchodného registra bol 

vykonaný 9.6.2017. Ústredie práce, sociálnych vecí a rodiny, Bratislava dňa 1.7.2017 

rozhodnutím priznal spoločnosti postavenie sociálneho podniku pracovnej integrácie. Svoju 

činnosť a zamestnávanie pracovníkov bolo spustené 1.8.2017. 

 Hospodárenie spoločnosti za rok 2022: 

Celkové výnosy :                           98.855,59 € 

              Z toho tržby                     72.075,40 €. 

Zvyšné výnosy tvorilo zúčtovanie odpisov majetku nadobudnutého z dotácie 

Celkové náklady:                           98.086,59 €      

Z toho osobné náklady                   60.626,42 €   

Zisk z celoročného hospodárenia predstavoval:             769,00 €  /pred zdanením/ 

Daň                                                                                  161,49 € 

Zisk po zdanení:                                                            +607,51 €. 
Obecný podnik služieb Hrnčiarske Zalužany, s.r.o., za rok 2022 zvýšil svoje tržby v porovnaní 

z rokom 2021 takmer o 6%,  a náklady s porovnaním z minulým rokom boli zhruba na tej istej úrovni. 

Počet pracovníkov sa počas roka 2022 nemenil. V roku 2022 naše služby využili občania obce a tiež 

sme sa podieľali aj na projektoch obce a svoje služby sme poskytovali formou subdodávky. Aj tento 

rok sa jednalo čo sa týka domácností o  malé stavebné úpravy a udržiavacie práce, ale pri 

subdodávkach to už boli časovo náročnejšie činnosti, ktoré si už vyžadovali aj väčšie vedomosti 

a zručnosti. Naplno sme využili IVECO a UNC, ktoré značne prispeli k vyšším tržbám. Účtovnú 

závierku obecného podniku Vám dám teraz k nahliadnutiu. 

Minulý rok bol určitým spôsobom pre OPOS prelomový. Okrem krízového obdobia, rastu 

cien, došlo aj k významnej personálnej zmene. Odišiel výkonný technický vedúci (VTV) 

V.Ďalog a prišiel pracovník O.Machava. Funkciu VTV prevzal R.Cibuľa. 
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Podnik tieto turbulencie prežil, prejavil životaschopnosť. Došlo k miernemu navýšeniu  

tržieb, pri rovnakých nákladoch a zachovaní miernej ziskovosti firmy.   

Takže firma pokračuje ďalej. 

 

Názory/ otázky: 

p.Potocký – obecný podnik môže využívať všetky stroje aj pre obec napr. zberný dvor aj 

traktor a nakladač? 

Starosta:  obecný podnik disponuje svojimi vlastnými strojmi UNC, Ivecom a malými 

pracovnými strojmi. Tieto môže využívať neobmedzene na zákazky, samozrejme aj pre obec.  

Obecné stroje si  môžu teoreticky prenajať za poplatok. Ale len v prípade ak tieto stroje neboli 

získané z dotácie na konkrétny projekt.  

 

Hlasovanie účtovná závierka: 

 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

  

Do zápisnice: 

 „OZ schvaľuje riadnu účtovnú závierku spoločnosti Obecný podnik služieb Hrnčiarske 

Zalužany, s.r.o., za rok 2022.“ 

(príloha č.7) 

 
Hlasovanie: preúčtovanie zisku 

  

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    
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Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

 
 Do zápisnice: 

 „OZ schvaľuje  preúčtovanie zisku v celkovej výške 607,51 € na účet 428 – Nerozdelený 

zisk minulých rokov, čím sa spoločnosti navýši vlastné  imanie. 

  

 

17.) Rôzne. 

 
Starosta: 

1.  Odovzdanie majetkového priznania: 

Podľa platných zákonov je starosta povinný do 30.4. príslušného roka podať „majetkové 

priznanie“ do podateľne obce a toto priznanie má byť na 1. zasadnutí OZ konanom po tomto 

termíne odovzdané komisii na ochranu verejného záujmu (p. Šatara, p.Ing.Vargic, p. 

Chovanec). V prípade, ak tak neurobí môže prísť o časť platu, pri viacnásobnom porušení aj o 

funkciu. 

Do zápisnice:  

„ OZ konštatuje, že starosta obce odovzdal do podateľne obce dňa 25.4.2023 jeho 

Oznámenie funkcii, zamestnaní, činností a majetkových pomerov za rok 2022, ktoré bolo 

na zasadnutí OZ odovzdané komisii na  ochranu verejného záujmu.“ 

-------------------- 

2. Splnomocnenie na podpis zmluvy o NFP IROP Ukrajina 

 V predošlom som Vás informoval, že nám bola schválená dotácia na riešenie migračnej 

krízy. 

Teraz by malo nasledovať zaslanie podkladov k podpisu zmluvy. o.i. aj dokladu, ktorý 

splnomocňuje  starostu k podpisu  zmluvy o NFP. 

Aj keď mi  takéto oprávnenie jednoznačne vyplýva z mojej funkcie, pri eurofondoch sme sa 

už stretli s tým, že požadovali takéto splnomocnenie schválené OZ.... 

Neviem či tomu bude tak aj teraz, ale ak by to bolo potrebné musel by som zvolávať 

neplánované OZ, čo by mohlo byť v čase dovoleniek celkom komplikované.... 

Preto mám za to, že radšej si ho schváľme teraz, aby s tým nebol v budúcnosti problém. 

Koncipoval som to širšie, aby to bolo splnomocnenie na všetky typy zmlúv o dotáciách... 

 

Hlasovanie:      

 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 
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Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

 
 Do zápisnice: 

„ Obecné zastupiteľstvo v Hrnčiarskych Zalužanoch súhlasí s tým, aby starosta obce 

Hrnčiarske Zalužany, v mene obce Hrnčiarske Zalužany, uzatváral a podpisoval zmluvy o 

nenávratných finančných príspevkoch a dotáciách, ktoré budú realizované na základe 

projektov financovaných z fondov Európskej únie, štátnych, prípadne iných zdrojov, ako aj 

prípadné dodatky k ním a podpisoval aj relevantné dokumenty s nimi súvisiace.“ 

---------------- 

 3. Organizovanie HS 2023 

 11.8.2023 budeme, ak sa nič mimoriadne nestane, organizovať tradičné slávnosti. Ako viete, 

po incidente v r.2013 každoročne zabezpečujeme bezpečnosť v spolupráci s políciou. Polícia    

v takejto súvislosti požaduje  zaslanie uznesenia z OZ o schválení organizovania tohto 

podujatia, preto by sme ho mali schváliť. 

 

Hlasovanie:      

 

 

 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 
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 Do zápisnice: 

„ OZ schvaľuje organizovanie kultúrneho podujatia Hrnčiarske slávnosti – deň obce 

Hrnčiarske Zalužany 2023, obcou Hrnčiarske Zalužany, v dňoch 11.8 -12.8.2023.“ 

---------------- 

4. Podanie žiadosti PRV 

V predošlom som Vás informoval o tejto výzve na kanalizácie, ČOV, vodovody, prípadne 

cesty, chodníky. 

Na minulom OZ sme hovorili o financovaní nákladov súvisiacich s projektom,. Taktiež ste 

ma  požiadali o vyvíjanie aktivít smerujúcich k podaniu tejto žiadosti - čo sa aj začalo diať...  

Táto možná dotácia je  bez spoluúčasti a teoreticky by ste ju nemuseli schvaľovať, ale 

samozrejme podanie žiadosti nebude bez nákladov a teda sa dotkne nášho rozpočtu. 

Preto by som bol rád, aby ste podanie takejto žiadosti, kvôli transparentnosti, schválili. 

Hlasovanie:      

 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

 
 Do zápisnice: 

„ OZ schvaľuje podanie žiadosti o NFP z PRV č.výzvy 66/PRV/2023, na kombináciu 

aktivít: výstavba vodovodu, výstavba kanalizácií, prípadne: rekonštrukcia ČOV, 

rekonštrukcia miestnych komunikácii, resp. výstavba , rekonštrukcia chodníkov, do výšky 

oprávnených nákladov  750.000€“. 

-------------- 
5. Schválenie členského príspevku pre Združenie obci pre likvidáciu odpadu Poltár 

(ZOPLO). 

Určite viete, že obec je členom vyššie uvedeného združenia, ktoré vzniklo v r.1996. Členmi 

sú 19 obcí z okresu a mesto Poltár. 

Od toho času nám združenie robí vývoz, zneškodnenie a uloženie  komunálneho odpadu 

(KO), ako aj separovaného odpadu. Majetok združenia  k 31.3.2023 predstavuje hodnotu: 

2.643.980,52€. Náš podiel je 4,78%, t.j. 126.382,27€. Doteraz sme z vlastníctva v združení 

mali hlavnú výhodu v oveľa nižšej cene za vývoz odpadu, ako je u konkurencie...Bolo to 

možné aj tým, že bola dostatočná kapacita na skladovanie a vývoz sa uskutočňoval aj u 
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nečlenov, ktorí platili  oveľa vyššie sumy ako my. A teda v podstate dotovali aj našu cenu a 

zabezpečovali tvorbu zisku a splácanie úverov na vybudovanie skládok. K zlomu došlo v r. 

2021-2022,  keď sa začala príprava  navýšenia kapacity skládky. Keďže však skládka je v 

katastri mesta Poltár, k povoleniu bol potrebný súhlas mesta. Vtedajšie vedenie mesta 

odmietlo vydať takýto súhlas, resp. robilo obštrukcie. A tak v r. 2022, aby združenie 

zabezpečilo vývoz pre svojich členov, muselo z dôvodu končiacej sa kapacity 2 kazety 

ukončiť vývoz pre nečlenov. To v interakcii s dumpingovými cenami pre členov spôsobilo v r. 

2022 stratu - 179.000€. Ak by sa takto pokračovalo, tak by združenie išlo v skorom čase do 

likvidácie...Nový konateľ a rada po svojom nástupe   koncom roku 2022, zabezpečilo od  

nového primátora súhlas s rozšírením a intenzívne pracuje na povolení rozšírenia kapacity. Je 

to však dlhodobý proces. Pre banky sme sa výsledkami stali rizikovým klientom a ohrozené 

je aj splácanie úverov....Po vybavení povolenia na rozšírenie  - ak sa to podarí, tak sa situácia 

zlepší a združenie môže kapacitne fungovať ďalších cca 5 rokov, aj s nečlenmi cca 3 roky. Za 

ten čas by sa malo vybaviť ďalšie rozšírenie a združenie by mohlo fungovať 

dlhodobo...Dovtedy by však  mali členovia združenia, ktorí sme brali dlhodobo výhody, 

prispieť na splácanie úverov  a tak chrániť svoj majetok...Pomoc by mala spočívať v zaplatení 

členských príspevkov na r. 2023-2024 v celkovej sume 92.914,39€ - každý podľa % výšky 

svojho podielu v združení. Pre nás by išlo o sumu 4.441,35€, z toho v r.2023 – 1.776.54€ a v 

r.2024-2.664.81€; 15 mesačných splátok po 296,09€. V stanovách máme, že ak člen nezaplatí 

členský príspevok, môže byť zo združenia vylúčený. Doteraz sa ešte nikdy príspevok neplatil, 

ale teraz je mimoriadna situácia. Podľa mňa náš náklad navyše niečo cez 4.440€ stojí za to, 

aby sme si zachránili majetok v hodnote viac ako 126.000€. 

Ako to vidíte Vy? 

p.Ing.Kováčová – za čo sa platí ten leasing? 

Starosta – lízing sa platí za kompaktor – je to stroj, ktorý zhutňuje odpad, keby sa to nerobilo 

bolo by v skládke veľa vzduchu a objem by neúmerne narastal. 

p.Kováčová – takže tie peniaze z členského by mali ísť na splátku lízingu a úveru? 

Starosta – áno, úveru  na založenie druhej kazety aa leasing na  kompaktor, to je spolu cca 

92.000 €. 

p.Ing. Kováčová – ale hovoril si o dákych 4000 €. 

Starosta - to je náš členský poplatok za obdobie do 9/2024. 296,09 € mesačne od 7/2023 

dokopy15 splátok spolu 4441,35 € a tohto roku sa týka 1776,54 €... 

p.Skypala – takže schvaľujeme splátky na tento rok a zvyšok v budúcom rozpočte? 

Starosta – áno. 

p.Šatara – starostovia všetkých obcí sú členmi rady? 

Starosta – v rade je sedem členov, vrátane mňa. 

p.Šatara – aké sú predbežné odhady, koľkí asi zaplatia? 

Starosta – je to združenie  obcí, mali by to odsúhlasiť všetci. Ak čo  len jeden neodsúhlasí 

bude uznesenie neplatné, takže je dôležité, aby to odsúhlasili všetci členovia. 

p.Šatara – preto sa pýtam, lebo ak niekto nezaplatí tak sa nám ten príspevok navýši, a musíme 

tých členov vylúčiť? 

Starosta – ak by sa stalo, že by sme nejakých členov vylúčili, oni by stratili svoj majetkový 

podiel a náš majetkový podiel by tým pádom stúpol, aj keď by sa zrejme navýšili splátky. 



  

22  

 

Skládka odpadu je veľký biznis a aj tu by to tak bolo, keby to neprišlo do takéhoto štádia. My 

teraz musíme splácať úvery, aby  nám to banka nezhabala a prípadne nedala to do likvidácie. 

Samozrejme, že by likvidátor to predal inej spoločnosti, ktorá sa zaoberá obdobnou činnosťou 

za pre nich veľmi výhodnú cenu. My sa teraz nadýchneme, navýšime kapacitu druhej kazety 

a máme tri roky čas na vybavenie tretej kazety. Počas tohto obdobia by sme nemali byť v 

strate, výsledky by mali ísť zhruba na nulu, možno niečo do plusu a hodnota majetku vzrastie. 

A stále je tu tá možnosť, keď to nepôjde zlepšiť predať to sami, čo je niečo iné ako keď to 

predáva likvidátor. 

p.Šatara – a čo predáte ? 

Starosta – tam je dosť  majetku – je tam triediaca linka, na ktorú dostalo združenie dotáciu 4 

800 000 €, o  tú majú spoločnosti najväčší záujem a je tam aj ďalší majetok. Aj tu je veľký 

problém, lebo združenie malo začať ťažiť príjmy už tohto roku, lebo každý komunálny 

odpad, ktorý ide na skládku má byť upravovaný, to znamená triedený triediacou linkou, čiže 

spoločnosť by k nám doniesla svoj komunálny odpad, u nás by sa to za odmenu pretriedilo 

a odviezli  by si ho preč. Lenže veľké odpadové spoločnosti si presadili v parlamente odklad 

účinnosti tohto zákona. A tento zákon nadobudne odloženú účinnosť od roku 2024. My keby 

sme už tohto roku triedili odpad pre spoločnosti, tak nie sme v takýchto problémoch. O túto 

triediacu linku majú všetci záujem. Je drahá a keby sme išli do likvidácie, tak by ju aj s celým 

majetkom kúpili oveľa lacnejšie.  

Ešte sú nejaké otázky k tomuto bodu, ak nie najprv si prejdeme rozpočtové  opatrenie, ktoré 

bude súčasťou uznesenia. 

p.Cabanová – RO č.2/2023 týka sa členského príspevku do Združenia pre likvidáciu odpadu 

Poltár. V tomto rozpočtovom opatrení budeme navyšovať bežné výdavky na hlavnej kategórii 

600 vo výške 1776,54 €, čo predstavuje 6 mesačných splátok po 296,09 €. Táto suma bude 

krytá prebytkom schváleného rozpočtu na rok 2023. 

Starosta – v návrhu uznesenia písali aj o účtovaní tohto členského poplatku, ale to je pre nás 

zrejme bezpredmetné... 

p.Cabanová – áno čítala som to, ale myslím že to nie je predmetom schvaľovania, je to bežný 

účtovný postup. Skupina 05.1.0 sa nazýva nakladanie z odpadmi a položka 642 016 sú 

členské príspevky, takže sa to inde účtovať ani nedá. 

Hlasovanie:      

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 
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Spolu: 5   2 

 
 Do zápisnice: 

„OZ schvaľuje poskytnutie  členského príspevku pre Združenie obcí pre likvidáciu odpadu 

Poltár, IČO 35679361, Železničná 489/1, Poltár 987 01 

-  od obce Hrnčiarske Zalužany, ako člena združenia s podielom 4,78%, v celkovej výške: 

4.441,35€;  z toho v r. 2023: 1.776,54€;  v r.2024: 2.664,81€; 

- členský príspevok bude splácaný v mesačných splátkach po 296,09€. Splatnosť mesačnej 

splátky členského príspevku bude vždy do 15. dňa v mesiaci,   s prvou splátkou 15.7.2023 a 

poslednou splátkou 15.9.2024, na účet v ČSOB banke SK45 7500 0000 0040 3034 5550, s 

uvedením variabilného symbolu (IČO): 318795. 

- Zmenu rozpočtu rozpočtovým  opatrením: č.2/2023“. 

(príloha č.8). 

--------------- 

6. Kúpa pozemku v miestnej komunikácii 

 Ako som Vám spomínal, pri príprave projektovej dokumentácie (PD) na rekonštrukciu 

miestnej komunikácie (MK) a chodníka na ul. Záhradnej 2 (od M.Čonku po Rydzoňa) sme 

zistili, že táto cesta je evidovaná ako orná pôda. Čiže musíme  pri nej zmeniť druh pozemku 

na ostatnú, resp., zastavanú plochu.  Ďalej sme zistili, že Ďalogovci vlastnia parcelu 1013/3, 

ktorá  ide celou šírkou tejto cesty. 

K tomu, aby sme dali túto cestu do poriadku sme museli dať urobiť GP, ktorým sa cesta 

zamerala a vytvorila sa nová parcela 1013/36 – ktorá má rozmer 14m2. Ide o tú časť v ceste , 

ktorá je vo vlastníctve Ďalogovcov, ktorú by sme mali odkúpiť. 

Rozprával som sa Ďalogovcami, sú ochotní nám predať túto parcelu 1013/36 – 14 m2, za 

cenu, za akú sme predávali my obdobné parcely, teda za 2,50€/m2, t.j.celkom za 35 €. 

Keď sa pozriete na mapku označenú ako realita, tak vidíte, že v budúcnosti budeme musieť 

dať do poriadku MK na Záhradnej ul.1 (od Bolhovcov – Znachorovci – po Ďalogovcov) tiež 

majetkovo do poriadku. Táto cesta o.i – zasahuje do pozemkov vo vlastníctve Málika a 

Ďaloga.  To ale budeme riešiť neskôr. 

p.Šatara – a prečo sa to nerieši jedným geometrickým plánom? 

Starosta – zistilo sa to neskôr a budeme to riešiť postupne. Tento kus cesty je teraz pre nás 

dôležitý, aby sme mohli vysporiadať túto časť, na ktorú budeme žiadať dotáciu. 

 

Hlasovanie:      

 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    
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Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic    / 

Spolu: 5   2 

 
 Do zápisnice: 

„ OZ schvaľuje kúpu pozemku v k.ú. Hrnčiarske Zalužany, vedeného na LV č. 346, parcela 

CKN, parcelné číslo 1013/36: druh pozemku: orná pôda, o výmere 14 m2, za účelom 

vysporiadania vlastníctva  miestnej komunikácie Záhradná 2, za dohodnutú kúpnu cenu 

2,50€/m2, t.j. celkom za 14 m2 – 35€. 

Náklady na vypracovanie zmluvnej dokumentácie a zápis do katastra nehnuteľností znáša 

kupujúci“. 

------------- 
 

7. Podanie žiadosti MIRRI 

Starosta:   

Na minulom OZ mal poslanec p. Ing. Vargic otázku týkajúcu sa toho či je, alebo bude nejaká 

výzva na detské ihriská (DI). 

Otázka zrejme smerovala k tomu, že v našom DI v parku máme málo hracích prvkov (4, z 

toho funkčné 3) a sú často obsadené a tak rodičia so svojimi deťmi dlho čakajú. 

 Evidujem tento problém, len výzva, ktorá vyšla na podporu funkcii rodiny bola pre nás v 

dnešnej finančnej situácii nevýhodná, lebo tam  bola vysoká spoluúčasť myslím že 20 % a 

reálne podľa informácii, ktoré mám tak oveľa viac. 

Teraz však vyšla nová Výzva 2/2023/SRR - Podpora rozvoja občianskej vybavenosti a 

rozvoja služieb v regióne a podpora rozvoja telesnej kultúry, športu a turistiky. 

Keďže  vyšla v máji a uzávierku má 30.6., s tým, že OZ je dnes, niektoré veci som už musel 

predpripraviť tak, aby sme to do uzávierky v prípade vášho súhlasu stihli. 

Podmienky: 

 - účel: vybudovanie priestoru v exteriéri pozostávajúceho z infraštruktúry pre pohybové a 

voľnočasové aktivity nesúťažného charakteru (teda nie futbalové ihriská) a malo by to byť 

miesto pre aktívny oddych obyvateľov... 

Teda nejde len o detské ihrisko, ale mali by tam byť aj iné veci ako napr. stolný tenis, šach, 

skate a podobne. 

-  výška dotácie:   od 100.000 – 450.000€; 

- spoluúčasť 5 %. 

Keďže, vzhľadom k veľkosti prvkov, tu budeme potrebovať stavebné povolenie museli sme 

vybrať pozemky v parku, ktoré vlastníme a ktoré sú evidované ako zastavaná plocha. 

Rámcový náčrt: prvky budú dopĺňať existujúce herné prvky, pričom nefunkčná veža so 

šmýkačkou bude odstránená. 

Z bodového hľadiska je dôležité mať výber prvkov čím najširší – DI, šach, skate,  stolný 

tenis... 

Minimálna žiadaná čiastka je 100.000€, tam by bola spoluúčasť: cca 5.300€. Ale je dobré dať 

vyšší projekt, lebo v podmienkach je stanovené, že ak by žiadaná výška klesla pod min. 

hranicu žiadosť bude vyradená. A môže sa stať, že nám  niečo označia ako neoprávnený 

náklad, klesneme pod min. hranicu a vyradia nám žiadosť.... 

Rozpočet na prvky v návrhu je 118.000 + ešte by tam mal byť defibrilátor – za cca 2000€. 
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Ak sa rozhodnete, že pôjdeme do projektu, tak navrhujem, aby boli : 

 - náklady projektu max.120.000; 

 - dotácia: 114.000; 

 - spoluúčasť: 6.000. 

Ak schválite podanie takejto žiadosti, bude  obtiažne všetko stihnúť do uzávierky výzvy, 

zvlášť keď mám týždeň dovolenky (od 19.6-23.6). Ale veci mám preddohodnuté tak, že by to 

bolo možné.... 

Ak by to bolo len na mne, ja by som do toho išiel, lebo viac-menej by sme si poriešili časť 

parku – od fontány po zbrojnicu a v budúcnosti by sme sa mohli zaoberať tou ďalšou časťou. 

Poznámka: počas tohto bodu prišiel na zasadanie aj p.Ing.Radovan Vargic. 

Názory: 

p. Šatara – chcem sa opýtať, to je aká zostava za 59.000, podľa mňa je to strašne veľa 

preliezky, ja nesúhlasím. 

p,Potocký – potom nebudeme mať nič. 

p.kontrolórka Ing. Nociarová – plánuje sa IBV, takže je predpoklad, že sem prídu mladé 

rodiny  deťmi, takže ihrisko sa využije. 

p.Ing. Kováčová – a to ešte, že každý rok sa tie prvky musia kontrolovať, a ak niečo nie je v 

poriadku tak to jednoducho vyradia. 

Starosta – toto sú kovové prvky takmer  bezúdržbové, malo by to nejaký čas vydržať bez 

závad.  

p.Séleš – táto veža s tobogánom  nebude zavadzať amfiteátru? 

Starosta – určite nie, lebo amfiteáter je plánovaný v druhej časti parku za hasičskou 

zbrojnicou, DI by malo byť od fontány po zbrojnicu. Bola by to oddychovo-športová zóna, a 

v budúcnosti, ak bude amfiteáter sa to môže poprepájať chodníkmi s výsadbou ďalšej zelene. 

 

Hlasovanie:                

    

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara  /   

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu: 5 1  1 

 

 

Do zápisnice:  

 „OZ schvaľuje podanie žiadosti o dotáciu  v  oblasti podpory regionálneho rozvoja, na 

projekt: „Vybudovanie  infraštruktúry pre voľnočasové aktivity v obci Hrnčiarske 

Zalužany“.  OZ zároveň schvaľuje spoluúčasť obce na financovaní projektu vo výške 5 % z 

oprávnených nákladov projektu“. 
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18.) Diskusia 

   
- Starosta – v čase od 19-23.6. 2023 budem na dovolenke a chcel by som poveriť p.Ing. 

Vargica na zastupovanie – takže sa chcem opýtať či je  to možné, či budeš k dispozícii ak 

bude treba niečo vyriešiť? 

p.Ing.Vargic – v tom čase je to možné. 

- Starosta – ešte by som vás chcel poprosiť, čo sa týka HS o pomoc ako obvykle hasičov, 

kultúrnu komisiu, a toho roku by som poprosil aj vás poslancov, ktorí budete môcť. 

 - p.Potocký – podarilo sa doriešiť nejaký súbor? 

 - Starosta – áno, program teraz ešte nejdeme prezentovať, ale zhruba je hotový, ešte sa 

opýtam za veteránov, či budú? 

- p.Potocký – opýtam sa dám vedieť. Ešte by som sa chcel opýtať, je tu podnet niektorých 

občanov prečo nebola vatra? 

 - Starosta –ak bude vatra tak len povstalecká, iba taká malá symbolická v parku, bude to 

robiť ZO protifašistických bojovníkov. 

p.Potocký – a prečo nebola veľká? 

 - Starosta – a kde? Chýba miesto, peniaze a tiež a iniciatíva, všetko je pleciach obce. Treba 

aby sa do takýchto aktivít, viac zapájala aj kultúrna komisia, a nie len kultúrna 

komisia...Vždy sme to organizovali s nejakou organizáciou (DHZ, SZPB...). A už pri 

schvaľovaní rozpočtu sme hovorili, že v rozpočte nie sú peniaze na organizovanie kultúrnych 

podujatí, s výnimkou slávností....  

p. Ing.,Kováčová – viem, že na úrade by malo byť viac zamestnancov, nakoľko kompetencií 

pribúda, a robia to stále tí istí, ale ďalších ľudí treba aj zaplatiť.... 

p.Ing. Vargic – ja by som chcel navrhnúť, že ak bude treba, som ochotný pomôcť. 

Starosta – to som rád, určite to využijem hlavne teraz pred slávnosťami, po mojej dovolenke 

resp. začiatkom júla sa môžeme stretnúť a dohodnúť podrobnosti. 

p.Ing. Kováčová – chcem sa opýtať,či Dušan Sýkora rieši strechu na stodole, ktorú má v 

havarijnom stave, či niečo riešite? 

Starosta – nevšimol som si to, ale ide o súkromný majetok, tento stav neohrozuje občanov a 

zatiaľ nedal nik ani podnet. 

p.Ing.Vargic – chcem upozorniť na stojace autá na ulici, smerom na Ožďany v Konopišti, už 

som niektorých aj upozornil, nakoľko sa z tade nedá prejsť... 

Startosta – aj ja som ich už viac krát upozorňoval. Celkovo tie autá by  tam nemali stáť, 

naozaj stoja tak, že nevedia prejsť ani chodci po chodníku a autá majú problém ich obísť. Ale 

zväčša neporušujú žiadny zákon a tak sa s niektorými dohodnúť dá, s inými nie.. 

p.Séleš – ja by som bol za zákaz státia. 

Starosta – to nie je v našej kompetencii. Ak to bude pokračovať takto ďalej,  budeme sa  to 

musieť pokúsiť  zmenou dopravného pasportu. My to navrhneme a schváliť to musia, alebo 

nemusia, správa ciest RS, polícia LC a odbor cestnej dopravy LC. Zvoláme rokovanie a 

budeme riešiť potrebné značenia v obci. Samozrejme všetko niečo stojí (zmena pasportu, 

dopravné značky...). Teraz čakáme kým sa urobí parkovisko pri mš, kde bude nové  dopravné  

značenie. Toto musíme zapracovať do pasportu, tak sa to pokúsime vyriešiť naraz. Ale 

výsledok je neistý, nezávisí to od nás..... 

 

19.)  Záver 

 
Ďakujem za Vašu aktívnu účasť na dnešnom OZ. Ďalšie zasadnutie by sa malo uskutočniť 

8.9.2023, prípadne podľa potreby. 
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           Obec Hrnčiarske Zalužany 
 

           Uznesenie č.2/ 2023 (4/2022 -2026) 
 

zo  zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrnčiarskych Zalužanoch, 

ktoré sa konalo dňa 8.6.2023 o 18,00 hodine v zasadačke Obecného úradu v 

Hrnčiarskych Zalužanoch. 

 

Obecné zastupiteľstvo : 

 
a. A/ Berie na vedomie: 

 

1. Kontrolu plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného dňa 10.3.2023. 

2. Správu o činnosti obecného úradu. 

3. Stanovisko  kontrolóra  k záverečnému účtu obce Hrnčiarske Zalužany za rok 

2022. 

4. Správu č. 1/2023 o výsledku plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 

schválených v 2. polroku 2022“ .(príloha č.3) 

5. Správu č. 2/2023 o výsledku kontroly stavu pohľadávok .(príloha č.4). 

 

b. B/ Schvaľuje : 

 

1. Program zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

 

2. Záverečný účet obce za rok 2022 a celoročné hospodárenie bez výhrad.“ 

              (príloha č.2) 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

 

3. Použitie prebytku rozpočtového hospodárenia obce  za rok 2022, vo výške 7.234,25€,  

  na tvorbu rezervného fondu. 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

 

 

4. Plán činnosti kontrolórky obce Hrnčiarske Zalužany na 2.  polrok 2023. / Príloha č.5/ 

 

             Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

5. Rozpočtové opatrenie č.1/2023 podľa predloženého návrhu. /Príloha č.6 / 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 
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6.  Čerpanie rezervného fondu vo výške 20.840,54€, podľa predloženého návrhu. 

              /Prílohač.7/ 

 

               Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

7. Predĺženie platnosti  Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Hrnčiarske 

Zalužany na roky 2015-2023 (aktualizácia 2021) do 31.12.2028 

 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

8. Riadnu účtovnú závierku spoločnosti Obecný podnik služieb Hrnčiarske Zalužany, 

s.r.o., za rok 2022 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

9. Preúčtovanie zisku v celkovej výške 607,51 € na účet 428 – Nerozdelený zisk 

minulých rokov, čím sa spoločnosti navýši vlastné  imanie. 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

 

10. Súhlas s tým, aby starosta obce Hrnčiarske Zalužany, v mene obce Hrnčiarske 

Zalužany, uzatváral a podpisoval zmluvy o nenávratných finančných príspevkoch a 

dotáciách, ktoré budú realizované na základe projektov financovaných z fondov 

Európskej únie, štátnych, prípadne iných zdrojov, ako aj prípadné dodatky k ním a 

podpisoval aj relevantné dokumenty s nimi súvisiace. 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

 

11. Organizovanie kultúrneho podujatia Hrnčiarske slávnosti – deň obce Hrnčiarske 

Zalužany 2023, obcou Hrnčiarske Zalužany, v dňoch 11.8 -12.8.2023. 

 

          Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

 

12. Podanie žiadosti o NFP z PRV č.výzvy 66/PRV/2023, na kombináciu aktivít: 

výstavba vovovodu, výstavba kanalizácií, prípadne: rekonštrukcia ČOV, 

rekonštrukcia miestnych komunikácii, resp. výstavba , rekonštrukcia chodníkov, do 

výšky oprávnených nákladov  750.000 €. 

     

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 
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13.  Poskytnutie  členského príspevku pre Združenie obcí pre likvidáciu odpadu Poltár, 

IČO 35679361, Železničná 489/1, Poltár 987 01 

-   od obce Hrnčiarske Zalužany, ako člena združenia s podielom 4,78%, v celkovej výške: 

4.441,35€;  z toho v r. 2023: 1.776,54€;  v r.2024: 2.664,81€; 

- členský príspevok bude splácaný v mesačných splátkach po 296,09€. Splatnosť mesačnej 

splátky členského príspevku bude vždy do 15. dňa v mesiaci,   s prvou splátkou 15.7.2023 a 

poslednou splátkou 15.9.2024, na účet v ČSOB banke SK45 7500 0000 0040 3034 5550, s 

uvedením variabilného symbolu (IČO): 318795. 

 

        Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 

 

  14 .  Zmenu rozpočtu rozpočtovým  opatrením: č.2/2023. /Príloha č.8/ 

 

 

         Dátum: ..................................     Podpis: ...........................................… 

 

 

15.   Kúpu pozemku v k.ú. Hrnčiarske Zalužany, vedeného na LV č. 346, parcela CKN,     

 parcelné číslo 1013/36: druh pozemku: orná pôda, o výmere 14 m2, za účelom 

 vysporiadania vlastníctva  miestnej komunikácie Záhradná 2, za dohodnutú kúpnu 

 cenu 2,50€/m2, t.j. celkom za 14 m2 – 35€. 

 Náklady na vypracovanie zmluvnej dokumentácie a zápis do katastra nehnuteľností 

 znáša kupujúci.   

 

 

Dátum: ..................................     Podpis: ...........................................… 

 

 

    16.    Podanie žiadosti o dotáciu  v  oblasti podpory regionálneho rozvoja, na  projekt: 

 „Vybudovanie     infraštruktúry  pre voľnočasové aktivity   v    obci  Hrnčiarske 

 Zalužany“.  OZ zároveň schvaľuje spoluúčasť obce na financovaní projektu   vo 

 výške 5 % z oprávnených nákladov projektu. 

  

 

            Dátum: ..................................     Podpis: ...........................................…   

 

 

 

 

 

 

c. C/ Odročuje 

 

1. voľbu členov komisií na ďalšie zasadnutie obecného zastupiteľstva. 

 

 

Dátum: ..................................     Podpis: .............................................. 
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                       d.  D/ Konštatuje                                                                                                            

 

 

    1.  Že    starosta obce odovzdal do podateľne obce dňa 25.4.2023 jeho Oznámenie   

 funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov za rok 2022, ktoré bolo na 

 zasadnutí OZ odovzdané komisii na  ochranu verejného záujmu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing.Branislav Nociar 

                         starosta obce     


